
انتقال پایتخت از حرف تا عمل
انتقال تهران به صورت فیزیکی مطرح نیست نماینده مردم تهران با تاکید بر اینکه انتقال 

پایتخت به صورت فیزیکی مطرح نیست و 
امکان تحقق آن بسیار ضعیف است، گفت: 
انتقال مراکز اداری، سیاســی، تجاری و 
آموزشی یعنی ساماندهی و تمرکززدایی 
مــورد تاکید اســت. اقبال شــاکری در 
گفت وگو با خانه ملت، گفت: تهران علی رغم 
موقعیت اقتصادی، سیاسی و اجتماعی مهم 
و جاذبه های تاریخی، فرهنگی و گردشگری 
با مشکلات زیادی مانند پسماند، ترافیک، 
آلودگی هوا، کودکان کار، مهاجرت، کمبود 
فضاهای درمانی، تفریحی و آموزشــی و 
فضای سبز، ساخت و ســازهای بی رویه و 
غیرمجاز، فرونشست زمین، سیل و زلزله 
مواجه اســت. نماینده مردم تهران، ری، 
شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس 
یازدهم با بیــان اینکه جذابیت های بالای 
پایتخــت افزایش مهاجرت هــا را در پی 
داشــته اســت، افزود: ظرفیت جمعیتی 
تهران لبریز شــده و بیش از 10 میلیون 
نفر جمعیت دارد و ایــن انفجار جمعیتی 
افزایش قیمت های سرســام آور مسکن و 
اجاره بها، آلودگی هــوا، ترافیک، کمبود 
حمل ونقل عمومی و سایر مشکلات را به 

دنبال داشته است.
افزایش بزهکاری و آسیب های 
اجتماعــی در برخی محلات 

تهران
 وی آلودگی هوا و ترافیک ســنگین را از 
معضلات روزمره مردم پایتخت دانســت 
و ادامــه داد: حاشیه نشــینی در پایتخت 
به شدت گســترش یافته و شاهد افزایش 
بزهــکاری و آســیب های اجتماعــی در 
برخی محلات و حاشــیه ها هستیم البته 
پسماندهای شهری، صنعتی و ساختمانی 
هم از جمله موضوعاتی بــوده که به علت 
گستردگی و حجم بالا بســیار مسئله دار 

اســت همچنین فضاهای سبز شهری به 
اندازه کافی در محلات تهران وجود ندارد و 

باید نسبت به گسترش آن اقدام کرد.
شاکری بر ضرورت تأمین فضاهای مورد 
نیاز درمانی، تفریحی، آموزشی و مدیریت 
شهری تاکید کرد و گفت: شهردار تهران به 
عنوان مسئول مدیریت مشکلات پایتخت 
از جایگاه ویژه و حائــز اهمیتی برخوردار 
است بنابراین باید در مسیر رفع مسائل و 

مشکلات پایتخت گام های بزرگی بردارد.
مدیریت یکپارچه شهری در 
تهران به خوبی تحقق نیافته 

است

این نماینده مردم در مجلــس یازدهم با 
انتقاد از اینکه مدیریت یکپارچه شــهری 
در تهــران به خوبی تحقق نیافته اســت، 
تصریح کرد: مدیریت یکپارچه شــهری 
از مهم ترین اقدامات برای رفع مشــکلات 
پایتخت است و شهر باید یک مدیر داشته 
باشد و ســازمان ها، ارگان ها و دستگاه ها 
نمی توانند در داخل شهر فعالیت کنند و 
ارتباط خود را با سایر فعالیت های شهری 
تعریف نکنند زیرا باعث هرج و مرج می شود 
به عنوان مثال در رابطه با آســفالت معابر 
عدم هماهنگی لازم میــان اداره گاز، آب، 
برق، مخابرات، مترو و شهرداری همیشه 

مسئله ساز بوده است.
 مدیریت یکپارچه شهری و 
درآمدهای پایدار دو اولویت 

مهم پایتخت
عضو کمیســیون عمران مجلس شورای 
اسلامی درآمد پایدار را یکی از اولویت های 
مهم برای اداره شهر دانست و گفت: لایحه 
درآمد پایــدار شــهرداری ها در مجلس 
مطرح و در کمیســیون شــوراها در حال 
بررسی است؛ برای اداره بهتر شهرها به ویژه 
کلانشهر تهران دو اولویت یعنی مدیریت 
یکپارچه شــهری و درآمدهای پایدار باید 
مورد توجه قرار گیرد و اگر درآمد پایدار حل 

نشود شــهرداری برای تأمین درآمد خود 
مجبور است به ساخت و سازهای غیرمجاز 
روی بیاورد بنابراین باید این دو موضوع هر 
چه سریع تر توســط مجلس و دولت برای 

اداره بهتر شهر تعیین تکلیف شوند.
وی یادآور شد: در سال 94 برای مدیریت 
پایتخت قانونی تحت عنوان امکان سنجی 
انتقال مرکز سیاســی و اداری کشــور و 
ساماندهی و تمرکززدایی از تهران تصویب 
و مقرر شد شــورای مرکزی که دارای 11 
عضو حقوقی و چهار عضو ناظر است موضوع 
امکان سنجی انتقال پایتخت، تمرکززدایی 
و ســاماندهی تهران را بررسی کند که از 
زمان تصویب قانــون تاکنون این مهم در 
حال بررســی و از سال گذشــته تاکنون 
هفت جلسه برگزار شده و همچنین وزارت 
راه و شهرســازی به عنوان دبیر کارگروه 
پیش نویس اولیه را آماده و گزارشــات را 

جمع بندی کرده است.
انتقال پایتخــت به صورت 

فیزیکی مطرح نیست
عضو مجمــع نمایندگان اســتان تهران 
با تاکید بــر اینکــه انتقــال پایتخت به 
صــورت فیزیکی مطرح نیســت و امکان 
تحقق آن بسیار ضعیف اســت، ادامه داد: 
کارگروه هم به صــورت جدی به موضوع 
انتقال پایتخت ورود نکــرده بلکه انتقال 
مراکز اداری، سیاســی، تجاری، آموزشی 
مورد تاکید بوده که تحــت عنوان تمرکز 
بر آمایــش ســرزمینی یعنــی تقویت 
ظرفیت های کشور و تمرکززدایی است و 
ساماندهی و تمرکززدایی مورد توجه قرار 
گرفته همچنین هنوز گــزارش کارگروه 
وزارت راه و شهرســازی به شورای انتقال 
پایتخت ارسال نشــده بنابراین نمی توان 
 ادعا کــرد آمادگــی انتقــال پایتخت را 

داریم.

اعلام احکام همسان سازی 
حقوق بازنشستگان

ملودی دهانی/ گروه جامعه: به زودی احکام 
همسان ســازی حقوق بازنشســتگان کشوری 
صادر می شود. محمد شریعتمداری وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی، دربــاره آخرین وضعیت از 
صدور احکام همسان سازی حقوق بازنشستگان 
کشــوری، اظهار کرد: همسان ســازی حقوق 
بازنشســتگان کشــوری طبق اعلام های قبلی 
از مهرماه اجرا می شــود چراکه مقدمات اجرای 
همسان سازی فراهم شده است. وزیر تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی با اشاره به اینکه در خصوص صدور 
احکام همسان سازی حقوق بازنشستگان کشوری 
باید بگویم که مقدمات آن در حال بررسی است، 
بیان کرد: به زودی احکام صادر می شود، قولی که 
رئیس سازمان برنامه و بودجه داده است، عملی 
خواهد شد و تا آخر مهرماه حقوق بازنشستگان 
کشوری با احتســاب رقم همسان سازی واریز 
خواهد شد. گفتنی است؛ ســوم مهرماه رئیس 
سازمان برنامه و بودجه و رئیس سازمان اداری و 
استخدامی در نامه ای رسمی به وزیر تعاون کار و 
رفاه اجتماعی و وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای 
مسلح اجرای همسان سازی حقوق بازنشستگان 
کشوری و لشکری را ابلاغ کرد، اما هنوز احکام 

صادر نشده است.

لزوم هزینه کرد اعتبارات اطفای 
حریق جنگل ها

پارســیک: درپی موافقت هیئت وزیران با 
تخصیص مبلــغ ۵0 میلیارد ریــال اعتبار به 
ســازمان جنگل ها و مراتــع به منظور تأمین 
امکانات، تجهیزات و سایر هزینه های ضروری 
برای اطفای حریق، دبیر مرجع ملی کنوانسیون 
تنوع زیستی کشور ضمن بیان اینکه در لزوم 
هزینه اعتبار تخصیص داده شــده به سازمان 
جنگل ها بــرای تأمین تجهیــزات و امکانات 
اطفای آتش ســوزی های جنگل هــا و مراتع 
تردیدی نیست، تاکید کرد: هزینه این اعتبارات 
برای پیشگیری و شناسایی انگیزه های انسانی 
باید در اولویت قرار گیرد. هــادی کیادلیری 
گفت: باید انگیزه تعــداد محدودی از افراد که 
مســئولان عنوان می کنند باعث 90 درصد 
وقوع حریق در عرصه های طبیعی می شوند، 

مشخص شود.

 تاکنون ۱۰ درصدِ جمعیت دنیا 
به کرونا مبتلا شده اند

ایسنا: به گفته یک کارشناس ارشد سازمان 
جهانی بهداشــت )WHO(، احتمــالاً حدود 
10 درصد جمعیت جهان تاکنون به ویروس 
کرونا مبتلا شده اند. مایکل رایان، رئیس امور 
اضطراری این ســازمان، هشــدار داد که 90 
درصد جمعیت جهان هنــوز در خطر ابتلا به 
بیماری کووید-19 هســتند. دکتر رایان در 
جمع ۳4 عضو هیئت مدیران این ســازمان با 
محوریــت کووید-19 اظهار داشــت که آمار 
در شهر و روستا و در میان گروه های مختلف 
متفاوت است اما به هر صورت واقعیت این است 
که اکثریت جمعیت جهان در خطر قرار دارند.

 زدن ماسک در تهران از 
۱۹ مهرماه اجباری است

 ایرنا: معاون کل وزارت بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشکی از اجرای اصل اجباری شدن 
ماسک در تهران از روز شنبه 19 مهرماه خبر 
داد. ایرج حریرچی درخصوص وضعیت کنونی 
بیمارستان ها در خدمت رســانی به بیماران 
مبتلا به کرونا اظهار کرد: در حال حاضر، اکثر 
استان های کشور در وضعیت قرمز و هشدار قرار 
دارد. وی افزود: در اســتان تهران که وضعیت 
حادتری را مشاهده می کنیم، در حال حاضر، 
در بیمارستان ها، 4۷9۳ بیمار کرونایی بستری 
داریم که 94۸ بیمار در بخش های ICU تحت 
مراقبت هستند. حریرچی بیان کرد: با وجود 
اینکه به دلیل شرایط کرونایی ۲0 تا ۳۵ درصد 
پذیرش بیمــاران عادی را در بیمارســتان ها 
کاهش دادیم، در لحظــه کنونی، ۳11 بیمار 
در اورژانس ها منتظر هستند تا به بخش های 
بستری منتقل شوند، اما به دلیل کمبود تخت 
دچار مشکل هستیم، البته در ۲4 ساعت آینده 
این مشکلات مرتفع شده و بیماران به بخش 

منتقل می شوند.

دستگیری گنده لات مشیریه
باشــگاه خبرنگاران جوان: رئیس پلیس 
امنیت عمومی تهران بزرگ اظهار کرد: یکی 
از اولویت های اصلــی و ویژه نیروی انتظامی و 
پلیس امنیت تهران بزرگ شناســایی، رصد و 
برخورد با اخلاگران نظم و امنیت است. سردار 
علی ذوالقدری گفت: در ســه هفته گذشــته 
افرادی با دو دستگاه خودرو وارد محله مشیریه 
شدند که در آن صحنه سه نفر دستگیر شدند و 
فردی که از اراذل و نفر اصلی باند بود، در شمال 
غرب کشور دستگیر شد. ســردار ذوالقدری 
بیان کرد: با هماهنگــی پلیس و مقام قضایی 
برخورد جدی با این افــراد صورت می گیرد و 
سوابق افراد در پرونده ثبت می شود. وی افزود: 
چون فرد متواری شــده بود، طی 1۲ روز او را 

دستگیر کردیم.
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بزن اون ماسک لعنتی رو 
عصرایران: ماســک زدن درد دارد؟ واقعاً اگر 
دارد بگویید تا ما هم بفهمیم اگر هم ندارد که چرا 
نمی زنید؟ خیلی عجیب است که هنوز برخی از 
مردم اعتقادی به زدن ماســک ندارند و خیلی 
سرخوش در خیابان ها و مکان های عمومی قدم 
می زنند. نمی دانم شاید ما اشتباه می کنیم و این 
کرونا نیست که آدم ها را می کشد بلکه ماسک 
زدن اســت که جان انســان ها را می گیرد. این 
روزها بخشی از مردم که در مکان عمومی ماسک 
نمی زنند، شبیه ترین آدم ها به قوم بنی اسرائیل 
هستند. هر دلیلی می آورند که نکات بهداشتی را 
رعایت نکنند. بنی اسرائیل همان پسران یعقوب 
وپیروان فعلی دین یهود هستند که پیغمبر آن ها 
حضرت موسی و کتاب آسمانیشان تورات است. 
این قوم پس از آنکه حضرت موسی به پیغمبری 
مبعوث شد و آن ها را به قبول دین و آئین جدید 
دعوت کرد، بــه عناوین مختلف موســی را به 
سُــخره گرفتن و او را تخطئه کردنــد و هر روز 
به شــکلی از او معجزه و کرامت می خواستند. 
موســی)ع( هم هر آنچه مطالبه می کردند به 
قدرت خداوندی انجــام می داد ولی هنوز مدت 
کوتاهی از اجابت مسئول آن ها نمی گذشت که 
مجدداً ایراد دیگری بر دین جدید وارد می کردند 
و معجزه دیگری از او می خواستند. حالا ما مردم 
هم، دچار قومی بنی اسرائیلی شدیم. هرچه ستاد 
ملی و پزشــکان برای رعایت نکات بهداشــتی 
دلیل می آورنــد، آن ها به دنبــال دلیل تازه ای 
هستند و بهانه ای تازه می جویند. احتمالاً شما 
هم دخترانی که ماسک نمی زنند را دیده اید. بالا 
و پایین شهرهم ندارد. فکر می کنید دلیل ماسک 
نزدن آن ها چیست؟ درست حدس زدید، پاک 
نشدن آرایشی که ســاعت ها در خانه برای آن 
زحمت کشیده اند! با آرایش نکردن نمی میریم 
ولی با کرونا می میریم و اگر هم نمیریم تا مدت ها 
استرس و درد می کشیم و خانواده را هم درگیر 
می کنیم. تخت های بیمارســتان ها جا ندارد. 
کرونا هر روز سرکش تر می شود و به خُرد و کلان 
رحم نمی کند. ترامپ با آن ترامپ بودنش، کرونا 
کرفت و هنوز که هنوز است آن مغازه دار در بازار 
فکر می کند که کرونا نمی گیرد و این ویروس کار 
خودشان است. خیلی درخواست عجیب و غریبی 
نیست. پزشکان به این نتیجه رسیده اند که فعلًا 
تنها راه مقابله با کرونا خود مراقبتی است و زدن 
ماسک مهم ترین بخش این داستان است. ماسک 
زدن باعث می شود احتمال گرفتن کرونا تا حد 
زیادی پایین بیاید. حالا که نمی شود به خاطر 
جان، نان را تعطیل کــرد، حداقل پروتکل های 
بهداشتی را رعایت کنیم. واقعاً آدم دوست دارد 
محکم ســرش را به دیوار بکوبد. ســوار مترو یا 
بی آرتی شده است، نفس به نفس مردم است ولی 
ماسک نمی زند. مردم، هم شهری، هم محله ای و 
خانواده ات را دوست نداری به درک، خودت را هم 
دوست نداری؟ خوشحال می شوی که روی تخت 

بیمارستان بیفتی؟!

یادداشت

 فریب دانشجویان با ارائه 
بسته رایگان اینترنت

مریم یادگاری/ گروه جامعه: با توجه به اعلام 
رسمی وزارت ارتباطات و فناوری ارتباطات مبنی 
بر »ارائه بسته رایگان اینترنت ویژه دانشجویان«، 
متقاضیان مراقب کلاه برداران باشند. سرهنگ 
رامین پاشایی معاون اجتماعی پلیس فتا ناجا در 
تشریح این خبر اظهار داشت: با توجه به اینکه 
»ارائه بسته رایگان اینترنت ویژه دانشجویان« 
نیازمند درخواست و ثبت نام از سوی دانشجویان 
است، متقاضیان آگاه باشند صرفاً جهت ثبت نام 
به آدرس هــای اصلی اعلامی از ســوی وزارت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات مراجعه کنند. وی با 
بیان اینکه افراد داوطلب نباید به آدرس هایی که 
در قالب تبلیغات مختلف در شبکه های اجتماعی 
و پیام هایی که از سوی افراد ناشناس در این رابطه 
ارسال می شود، توجه کنند، تصریح کرد: مجرمان 
سایبری به راحتی با عناوین مختلف شهروندان را 
برای ورود به درگاه های جعلی تشویق می کنند 
و بیشتر این لینک ها ضمن هدایت افراد متقاضی 
به صفحات فیشینگ، با دریافت اطلاعات کارت 
بانکی طعمه های خود، اقدام به برداشت غیرمجاز 
از حســاب آن ها می کنند. معــاون اجتماعی 
پلیس فتا ناجــا عنوان کرد: بــا توجه به تجربه 
»ارائــه اینترنت رایگان ویــژه دانش آموزان« و 
تجزیه و تحلیل پرونده های قضائی، سودجویی 
کلاه برداران از این طرح ابلاغی متصور اســت. 
وی از شهروندان خواست کرد در صورت اطلاع 
از هرگونه فعالیت مجرمانــه در فضای مجازی 
موضوع را با آدرس www.cyberpolice.ir بخش 

ارتباطات مردمی در میان بگذارند.

حادثه

پلیس: در تعطیلات پیش رو سفر نرویداجازه نمی دهیم کسی به مرزهای ایران ورود کند
مهر: فرمانده مرزبانی ناجا گفت: مرزبانان در تلاش هستند که شیوه نامه های بهداشــتی کاملًا رعایت شود و به همین منظور، برای 

جلوگیری از بیماری احتمالی اجازه نخواهیم داد کسی به مرزهای ایران ورود کند. 
سردار احمدعلی گودرزی در بازدید میدانی از پایانه مرزی شلمچه گفت: طی چند روز گذشته به صورت هوایی پایش نقاط صفر مرزی 
از چذابه تا شلمچه انجام شد؛ بحمداله امنیت در مرزهای کشور ما و عراق کاملًا برقرار است و تاکنون مورد خاصی مشاهده نشده است. 
وی با بیان اینکه همکاران بنده اقدامات انتظامی و پیشگیرانه در عمق و نقاط صفر مرزی انجام داده اند و با صلابت به مأموریت خود ادامه 
می دهند، افزود: با مرزبانان کشور عراق گفت وگوی دیپلماسی انجام شده و این کشور هیچ برنامه ای برای پذیرش زائر اربعین ندارد؛ مرزها 

کاملًا بسته هستند و هیچ ترددی در آن صورت نمی گیرد.

ایسنا: معاون اجتماعی پلیس راهنمایی و رانندگی نیروی انتظامی از مردم خواست که از انجام سفر و ترددهای غیرضروری در تعطیلات 
پیش رو خودداری کنند. سرهنگ عین اله جهانی دراین باره گفت: همه سازمان ها و نهادها در کشور تابع و منتظر مقرراتی هستند که از 
سوی ستادملی مقابله با کرونا تصویب و ابلاغ می شود، پلیس هم همین طور است و مصوبات ستادملی مقابله با کرونا را اجرا خواهد کرد. 

وی ادامه داد: اما موضوع دیگر مسئولیت اجتماعی خود شهروندان است. 
مردم باید به فکر خودشان باشند و به همین دلیل هم به آن ها توصیه می کنیم که در تعطیلات پیش رو از رفتن به سفر و تردد غیرضروری 
خودداری کنند، تا بتوان چرخه انتقال کرونا در کشور را مهار کرد. وی گفت: سفر علاوه بر اینکه موارد ابتلا به کرونا را افزایش می دهد، 

احتمال وقوع تصادفات را نیز بیشتر می کند.

خبر ویژهشهری

باشگاه خبرنگاران جوان: معاون زنان و خانواده رئیس جمهور درباره حمایت های این معاونت از زنان روستایی، 
اظهار کرد: برنامه های متنوعی را دولت برای زنان روستایی و زنان عشایر داشته است از طرح های توسعه سوادآموزی 
گرفته تا طرح هایی برای توسعه کشاورزی. معصومه ابتکار با اشاره به اینکه طرح های سوادآموزی زنان روستایی با 
همکاری سازمان سوادآموزی برای زنان روستاییان و عشایر اتفاق افتاده است، گفت: همچنین طرح هایی که برای 
توسعه کشاورزی است و نیاز به آموزش های خاصی دارد تا محصول تولید شده سالم و استاندارد باشد نیز با همکاری 

وزارت جهاد کشاورزی انجام شده است.
 ابتکار با بیان اینکه طرح هایی برای توسعه روستایی بوده است، بیان کرد: علاوه بر این طرح هایی مربوط به اشتغال 
زنان روستایی است که ۳۶ تا ۳۸ درصد از طرح های روستایی را زنان روستا دریافت کرده اند. معاون زنان و خانواده 
رئیس جمهور با بیان اینکه ۳۸ درصد از 1۲ هزار میلیارد تومانی که بابت پرداخت تسهیلات روستایی از صندوق 
توسعه ملی برداشت شده به زنان کارآفرین روستا اختصاص داده شده است، افزود: زنان روستایی در طرح هایی که 
بخش هایی مانند کشاورزی، صنایع دستی و فناوری های نو بوده، بسیار موفق بودند. وی درباره بازپرداخت تسهیلات 
برای زنان روستایی، تصریح کرد: بازپرداخت تسهیلات برای زنان خیلی متفاوت نیست اما تلاش کردیم برای اعطای 
تسهیلات بیشتر از طریق وثیقه امکان پذیر باشد. ابتکار با تاکید بر اینکه امیدواریم سیستم بانکی همکاری کند تا 
زنان روستا بتوانند از سهام عدالت برای وثیقه استفاده کند، بیان کرد: این اتفاق هنوز رخ نداده و به همین منظور در 
حال مذاکره با بانک مرکزی هستیم. وی با اشاره به اینکه به مناسبت روز روستا خبر خوشی هم برای زنان روستایی 
داریم، خاطرنشان کرد: طرح های توسعه صندوق های اعتباری خرد زنان روستایی را گسترش داده ایم تا طرح های 

خوبی در این زمینه داشته باشیم.

شهر خبر: مشاور وزیر آموزش و پرورش و مسئول شبکه شاد درباره روند ارزشیابی های نهایی در شیوه 
آموزش غیرحضوری و استفاده از شبکه شاد در سال تحصیلی جاری توضیح داد. سیدحسن الحسینی، در 
این باره اظهار کرد: در حال کار بر روی موضوع ارزشیابی هستیم. وی افزود: ارزشیابی در نظام تعلیم و تربیت 
سه نوع است؛ یک ارزشیابی میان ترم، پایانی و یک ارزشیابی امتحانات نهایی داریم. مشاور وزیر آموزش و 
پرورش و مسئول شبکه شاد با بیان اینکه امسال به منظور ارزشیابی عملکرد تحصیلی دانش آموزان بیشتر 
کارپوشه دانش آموز در شبکه شــاد مبنا و ملاک قرار می گیرد گفت: اینکه معلم برای دانش آموز تکلیف 

فرستاده و دانش آموز باید تکلیفش را انجام دهد مهم است. 
مثلًا اگر معلم ۲0 مرتبه تکلیف داده مشخص است که تکالیف انجام شده یا خیر. همچنین مشخص است 
که آیا نتایج تحقیقاتی که معلم به دانش آموز محول کرده ارائه داده اســت یا خیر. وی با اشــاره به اینکه 
حضور و غیاب هم برای ما بسیار مهم است گفت: حضور دانش آموز هر هفت دقیقه یکبار در سیستم چک 
می شود و نمی تواند دکمه ای را بزند و برود. حضور در شبکه حتماً مراقبت می شود. همه اینها در پرونده 
یا کارپوشــه دانش آموز وجود دارد و معلم برمبنای آن نمره میان ترم می دهــد و دیگر امتحان میان ترم 
نمی گیرد. مشاور وزیر آموزش و پرورش و مسئول شبکه شــاد افزود: ممکن است پایان هر بخش معلم 
بخواهد سوالاتی را طرح کند و آزمونی هم از بچه ها بگیرد. در شبکه شاد قابلیت آزمون ساز اضافه شده است. 
نتیجه این آزمون های هفتگی یا آزمون واحد میان ترم هم می تواند مبنا قرار بگیرد. بنابراین دست معلم 
 کاملًا باز است و می تواند بسته به خلاقیت خودش در این زمینه ایفای نقش کند و نمرات دانش آموزان را 

بدهد.

معاون زنان و خانواده رئیس جمهور:

زنان باید بتوانند از سهام عدالت برای وثیقه استفاده کنند
مشاور وزیر آموزش و پرورش و مسئول شبکه شاد:

نحوه نمره دهی به دانش آموزان با مجازی شدن آموزش ها اعلام شد

عکس خبر 

عشایر بختیاری برای رسیدن به مراتع مسیر چند صد کیلومتری را 
از سرزمین های قشلاقی در استان خوزستان به سمت سرزمین های 
ییلاقی خود در استان چهارمحال و بختیاری به همراه دام ها و 
اعضای خانواده خود طی می کنند. در طول این سفر عشایر مجبورند 
سختی های زیادی را تحمل کنند از جمله عبور از مسیرهای سخت و 
صعب العبور کوهستانی، رودخانه های سرد و خروشان، برف و یخبندان 
و...یکی از دشوارترین راه های استان از زردکوه بختیاری می گذرد که 
تاکنون مورد توجه مستندسازان داخلی و خارجی بوده است. پانته آ 
نیکزاد چالش تری/ مهر

کوچ عشایر؛ سختی ها و زیبایی ها

مهر: مدیرکل بحران اســتان تهران گفت: ستاد 
ملی مقابله با کرونا با یک هفتــه اعمال محدودیت 
موافقت کرده و احتمال اینکه یــک هفته دیگر هم 
این تعطیلات تمدید شود زیاد است. ناهید خداکرمی 
رئیس کمیته سلامت شورای شهر تهران با اشاره به 
اینکه شورای شــهر تهران به تنهایی تصمیم گیرنده 
برای وضعیت شــهر تهران در مقابله با کرونا نیست، 
اظهار داشــت: شورای شــهر یکی از ســازمان ها و 
نهادهایی اســت که در این زمینه فعال اســت. دوم 
اسفند زمانی که اعلام شــد اپیدمی وارد ایران شده 
است پیشنهاد دادیم تا ایران قرنطینه نسبی شود و 

مبادی ورودی و خروجی کنترل شود.
وی جان افراد را مهم تر از اقتصاد دانست و اظهار کرد: 

امروز کشوری هستیم که علاوه بر اینکه داریم با کرونا 
می جنگیم و یک جنگ فرسایشی شده است، شرایط 
خاص اقتصادی هم حاکم اســت و همــه می دانیم 
اقتصاد کشــور محوریت و اولویت ماســت و خیلی 
مهم اســت اما مهم تر از جان انسان ها نیست. رئیس 
کمیته سلامت شورای شهر تهران متذکر شد: کنترل 
قطره چکانی مان باعث شده که هم از نظر اقتصادی 
داریم ضربه بیشتری می خوریم و هم جان های زیادی 
را داریم از دست می دهیم. بنابراین تأکیدی که روز 

یکشنبه داشــته ام این بود که یک هفته هیچ دردی 
را برای ما دوا نمی کند و بهتر اســت اصلًا نباشد. اگر 
بخواهیم کنترل مجدد برای مهار بیماری کرونا داشته 
باشیم حداقل دو هفته تعطیلی لازم است. وی با تاکید 
بر لزوم حســاس کردن مردم نسبت به این مسئله از 
همه جهات، گفت: متأسفانه ما مقداری دچار خوش 
خیالی شدیم به خصوص در اوایل اردیبهشت و اوایل 
مردادماه که اعلام بازگشایی خیلی از مراکز را کردیم 
و این دارد تبعاتش را نشان می دهد. خداکرمی با بیان 

اینکه کرونا مانند دومینو است، تصریح کرد: یعنی 
اگر امروز در جایی سربسته 100 نفر تجمع کنند و 
یک نفر آلوده باشد همان یک نفر می تواند 100 نفر 
دیگر را آلوده کند و بعد آن هــا همین طور و موجی 
ایجاد می شود که امروز شاهد آن هستیم. وی اظهار 
کرد: دیروز در بهشت زهرا 11۵ نفر مشکوک به کرونا 
یا با تشخیص قطعی کرونا دفن شدند و ما می دانیم 
که میزان منفی تست کرونا ممکن است کاذب باشد. 
بنابراین وضعیت طوری است که باید همه مان دست 
به دست هم بدهیم و دور یک میز بنشینیم و یک اقدام 
عاجل انجام دهیم. این ویروس قطعاً از راه هوا عمده 
انتقالش است و ماندگاری در یک فضای سربسته به 

مدت 1۵ دقیقه بیشتر می تواند مؤثر باشد.

مدیرکل بحران استان تهران:

احتمال تمدید تعطیلی در تهران زیاد است


